
30 995 Aanpak Wijken

Nr. 72 BRIEF VAN DE MINISTER VOOR WONEN, WIJKEN EN INTEGRATIE

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 15 juli 2009

Tijdens het AO op 3 juni jl. (Kamerstuk 30 995, nr. 69) heb ik drie toezeg-
gingen gedaan, waar ik middels deze brief graag op twee daarvan terug
kom. Daarnaast reageer ik hierbij op de vraag van de heer Van Bochhove
over de controlemogelijkheden financiële middelen wijkenaanpak 2010.

1. Ten aanzien van het bewonersbudget in Venlo en specifiek de financie-
ring van het bewonersinitiatief Buuf Bazaar, geagendeerd (de heer Jansen
van de SP), kan ik het volgende melden.

Navraag bij de initiatiefnemers en de betrokkenen bij de gemeente Venlo
wijst uit dat inmiddels is besloten om een bedrag van 25 500 euro toe te
kennen aan het initiatief Buufbazaar. Dit besluit is begin juni genomen
door het adviesplatform voor de Venlose voucherregeling. Dit advies-
platform bestaat uit bewoners die de aanvragen van bewonersinitiatieven
toetsen aan de lokale vouchersubsidieregeling. In de gemeente Venlo is
afgesproken dat aanvragen boven de 25 000 euro ter goedkeuring aan het
college van B&W worden voorgelegd. Dinsdag 9 juni heeft het college het
besluit van het adviesplatform bevestigd. De initiatiefnemers zijn hiervan
inmiddels zowel schriftelijk als mondeling op de hoogte gesteld. Het was
de initiatiefnemers echter toegezegd dat zij vóór 31 mei jl. zouden worden
geïnformeerd over de besluitvorming rondom hun aanvraag. Dit is pas op
18 juni jl. gebeurd.
De initiatiefnemers krijgen niet het volledig gevraagde bedrag van 67 500
euro. Het adviesplatform heeft een deel van het gevraagde bedrag afge-
wezen, omdat dit bestemd was voor de inhuur van een betaalde kracht.
Het adviesplatform is van mening dat de toegevoegde waarde van deze
betaalde kracht op de leefbaarheid en sociale cohesie in de wijk niet
voldoende was onderbouwd in de aanvraag.

De belangstelling voor het bewonersbudget in Venlo is groot. In 2009 zijn
al ruim 40 aanvragen ingediend en er is in totaal voor een bedrag van
280 000 euro toegezegd. De gemeente Venlo krijgt in de periode 2008–
2010 vanuit WWI jaarlijks 300 000 euro voor bewonersbudgetten. In Venlo
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is door gemeente en bewoners besloten om het bewonersbudget in te
zetten via het vouchersysteem. Tot 1 april 2009 is het budget met voor-
rang aan de wijken Venlo Oost, Klingerberg en Vossener toegewezen. Na
deze datum is het budget beschikbaar voor alle wijken in de gemeente.

Ik zie op dit moment daarom geen aanleiding om verdere actie te onder-
nemen richting de gemeente Venlo.

2. De informatie over controlemogelijkheden financiële middelen wijken-
aanpak 2010 die ik heb toegezegd aan de heer Van Bochhove is als volgt.

Door gemeenten zijn in samenwerking met lokale partners wijkactie-
plannen opgesteld voor de 40 aandachtswijken. Daarnaast zijn door het
Rijk met gemeenten op gemeenteniveau charters gesloten over de doel-
stellingen die gemeenten en lokale partners willen realiseren in de
komende jaren in de betrokken wijken. Voor de uitvoering van de wijk-
actieplannen heeft het Rijk € 157 miljoen extra ter beschikking gesteld aan
de betrokken gemeenten voor deze kabinetsperiode. Deze middelen
komen bovenop de reeds beschikbare middelen voor de wijken en de
middelen die via de woningcorporaties ter beschikking komen voor de
wijkenaanpak. Daarnaast is er door het kabinet nog € 95 miljoen ter
beschikking gesteld voor bewonersinitiatieven.

De extra middelen voor de wijkenaanpak en de bewonersbudgetten zijn
beschikbaar gesteld via een decentralisatie-uitkering in het Gemeente-
fonds. Gemeenten worden geacht deze middelen in te zetten voor de
uitvoering van de wijkactieplannen en ter beschikking te stellen aan bewo-
ners in de wijken t.b.v. bewonersinitiatieven. Het gaat hier om een
bestuurlijke inspanningsverplichting. T.a.v. de middelen verstrekt via het
Gemeentefonds kan deze inzet niet door het Rijk afgedwongen worden.
Wel kan het Rijk toekomstige bedragen stopzetten, wanneer er harde
aanwijzingen zijn dat gemeenten deze bestuurlijke afspraken niet nako-
men. Gemeenten hoeven zich niet apart richting het Rijk te verantwoorden
over de inzet van de middelen, dit om administratieve lasten te beperken.
Daarnaast stuur ik niet op middelen maar op de doelstellingen zoals opge-
nomen in de charters.

Het Rijk is voornemens om op de volgende wijze de besteding van de
wijkengelden t.b.v. de wijkenaanpak te volgen. Doel is marginaal te
toetsen of de middelen conform de afspraken ingezet worden ten behoeve
van de wijkenaanpak en ten behoeve van bewonersinitiatieven.
• Gemeenten verantwoorden zich over de besteding van haar middelen

aan de gemeenteraad via de jaarrekening en de jaarverantwoording.
De aandachtswijkenaanpak en bewondersparticipatie maken onderdeel
uit van die jaarverantwoording. Het Rijk zal deze gemeentelijke verant-
woordingen beoordelen op de inzet ten behoeve van beide onder-
delen.

• Daarnaast worden door gemeenten voortgangsrapportages over de
wijkenaanpak aan de gemeenteraad uitgebracht. Ook deze voortgangs-
rapportages zullen door het Rijk beoordeeld worden.

• Ook zal de besteding van de wijkengelden onderwerp zijn van de
bestuurlijke overleggen met de gemeenten over de wijkenaanpak.

• Momenteel loopt er een onderzoek door de Universiteit van
Amsterdam naar de werking van de bewonersbudgetten, inclusief het
vouchersysteem. Dit onderzoek wordt in september 2009 afgerond.

• Verder vindt er een inventarisatie plaats van bewonersinitiatieven
voortkomend uit de bewonersbudgetten.

• Daarnaast zal gebruik gemaakt worden van signalen van derden
(corporaties, bewoners, wijkorganisaties, e.d.).
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Via de output- en outcome monitor (gemeentelijk en Rijk) zal in de loop
der tijd de effectiviteit van de totale inspanningen in de aandachtswijken
(reguliere gemeentelijke gelden, GSB-gelden, ISV-gelden, Wijkengelden,
corporatiegelden) beoordeeld kunnen gaan worden.

De aldus verzamelde informatie zal verwerkt worden in een paragraaf in
de jaarlijkse voortgangsrapportage over de wijkenaanpak aan uw Kamer.
In deze paragraaf zal gerapporteerd worden over de uitkomsten van deze
marginale toets op de gemeentelijke inzet van de middelen ten behoeve
van de wijkenaanpak.

3. Op 10 juni was ik aanwezig op een inspirerende, vruchtbare en goed
bezochte conferentie «samen sterk in de wijk», georganiseerd door mijn
ministerie in samenwerking met het LSA en Aedes. De bijeenkomst richtte
zich op succesvolle samenwerking bij de uitvoering van wijkactieplannen,
waarbij bewoners centraal stonden. Het verslag van deze conferentie,
gezamenlijk opgesteld door het LSA, Aedes en WWI, en toegezegd aan de
heer Depla van de PvdA, treft u aan in de bijlage.1 Samen met het LSA en
Aedes zal ik de vervolgstappen, naar aanleiding van deze bijeenkomst,
bespreken.

In de verwachting u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben.

De minister voor Wonen, Wijken en Integratie,
E. E. van der Laan

1 Ter inzage gelegd bij het Centraal Informa-
tiepunt Tweede Kamer.
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